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RImali smo velikih pote{ko}a 
u finansirawu sistema odbrane 
u 2005. godini i mogli smo 
da pokrijemo samo neophodne 
potrebe za wegovo 
funkcionisawe. Sredstva 
kojima raspola`emo u 
2006. godini realno su ve}a 
za 0,19 odsto. Imaju}i u vidu 
da je pro{le godine znatno 
smawen broj zaposlenih, zatim 
da }e zbog ukidawa jednog broja 
garnizona i jedinica op{ti 
tro{kovi i izdvajawa za 
komunalne usluge biti mawi, 
za funkcionisawe sistema 
odbrane ima}emo vi{e novca 
nego prethodne godine.

MR ALEKSANDAR STOJANOVI], NA^ELNIK UPRAVE ZA FINANSIJE I BUXET

STABILIZACIJA
SISTEMA FINANSIRAWA

eference koje se vezuju uz ime mr Aleksandra Stojanovi}a,
oficira u penziji, na~elnika Uprave za finansije i buxet
Ministarstva odbrane, govore da je na tom mestu ~ovek ko-
ji je vrlo kompetentan za tu odgovornu du`nost. 
Radni vek proveo je u uniformi, najpre kao oficir tehni~-
ke slu`be u jedinicama veze i vazdu{nog osmatrawa, ja-

vqawa i navo|ewa, a zatim i  kao nastavnik u Vojnoj akademiji.
Uporedo je zavr{io ekonomski fakultet i poslediplomske stu-
dije na informatici, {to ga je odvelo u vode ekonomskih poslo-
va, finansija i logistike u Vojsci. Na tim du`nostima radio je
u [kolskom centru RV i PVO kao pomo}nik komandanta za po-
zadinu i ujedno nastavnik. U Vazduhoplovnom zavodu “Moma Sta-
nojlovi}” u Batajnici bio je pomo}nik direktora za ekonomske
poslove i na~elnik finansijskog sektora. 

Posle prestanka vojne slu`be 2002. godine bio je savet-
nik za finansijski menaxment u ameri~koj vladinoj agenciji
USAID, gde je radio na programima razvoja lokalne samouprave
u Republici Srbiji. Potom je, sve do dolaska na ~elo Uprave,
bio direktor slovena~ke firme PERFTECH u Beogradu, koja se
bavi informacionim tehnologijama. 

Sa zavr{etkom drugih poslediplomskih studija na organiza-
ciji preduze}a spojio je informatiku, organizaciju i ekonomiju i
na neki na~in u jednu celinu zaokru`io sva znawa i iskustva, ko-
ja su mu, uz poznavawe sistema odbrane, neophodna za suo~avawe
sa nagomilanim problemima u finansirawu odbrane zemqe.
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Za razliku od prethodnih godina planirana buxetska sredstva
su u potpunosti iskori{tena. U posledwem tromese~ju 2005. go-
dine uspeli smo da smawimo stvarawe dodatnih obaveza i da
pokrijemo neophodne tro{kove, ne ulaze}i u rashode za koje ni-
smo imali odobrena sredstva. 

Kako izgleda struktura neizmirenih obaveza prema doba-
vqa~ima?
Samo za hranu dobavqa~ima trenutno dugujemo oko 350 mi-

liona dinara, a mese~na kvota za isplatu tog rashoda je oko 115
miliona. Prenete obaveze za energente iz prethodne
godine su oko 400 miliona, a na{a mese~na kvota za
za tu namenu je oko 100 miliona. Sli~no je sa gra|e-
vinskim obezbe|ewem. Dospele obaveze iznose 430
miliona, a za isplatu tih buxetskih rashoda mese~no
mo`emo da izdvojimo tek oko 90 miliona dinara.
Najve}a dugovawa imamo za opremawe naoru`awem
i vojnom opremom. Ukupne obaveze po tom zadatku  iz-
nose oko 800 miliona dinara, a mese~na kvota kojom

raspola`emo je svega 182 miliona. 
Najslo`enija situacija ipak je u finansirawu obaveza u
zdravstvu.
Finansirawe zdravstvenog zbriwavawa je veoma ote`ano.

Prenete obaveze Ministarstva odbrane i Fonda socijalnog
osigurawa vojnih osiguranika iz 2005. godine iznose oko 750
miliona dinara, a mese~ni doprinos za zdravstveno zbriwava-
we je tek oko 90 miliona. Tragamo za sistemskim re{ewem tog
problema, jer odobrenih 485 miliona dinara za te namene iz
buxetu za celu 2006. godinu nije dovoqno ni za teku}e potrebe.

Nepovoqna okolnost jeste i to {to je deo nov~anih sred-
stava iz doprinosa za zdravstvo usmeren na isplatu penzija po
spornoj Uredbi.

Ima li nade da u dogledno vreme Vojska ponovo postane
po`eqan poslovni partner?
Na{ plan je da ve}inu tih dugova izmirimo do polovine ove

godine i da potom redovno finansiramo dospele obaveze. To }e
umnogome zavisiti od dogovora sa dobavqa~ima i od wihovih
mogu}nosti da se deo duga reprogramira i nivo kamata snizi na

najmawu meru. To }e
biti tema sastanka ko-
ji }emo sa dobavqa~i-
ma odr`ati po~etkom
februara. Ono {to
najmawe `elimo jeste
da ih dovedemo u situ-
aciju da ne mogu da po-
sluju zbog na{eg duga
prema wima, jer nema-

ju svi isti kapacitet da podnesu to optere}ewe. Zato se dogova-
ramo sa wima i nastojimo da pomognemo koliko mo`emo da se
to izbegne. 

Za razliku od prethodnih nekoliko godina, stepen realiza-
cije planiranih buxetskih izdvajawa za odbranu u Republici
Crnoj Gori realizovan je pro{le godine ~ak sa 107 odsto.

Potrebe sistema odbrane u Crnoj Gori izmirivane su ote-
`ano u 2005. godini zbog nedovoqnih sredstava i nepovoqne
dinamike finansirawa. Zahvaquju}i prihodima od prodaje voj-
ne imovine u Crnoj Gori, ~ime je obezbe|eno oko 14,5 milina
evra, u posledwem kvartalu pro{le godine ispla}ene su zao-
stale plate pripadnicima VSCG u toj republici. Izmirene su i
velike obaveze za zdravstveno zbriwavawe u visini od
200.000 evra.  Pokriveni su veliki zaostaci u isplati  dnevni-
ca, naknada, ukrcawa na brodove, a ostao je deo duga prema
Fondu za socijalno osigurawe vojnih osiguranika, koji poku{a-
vamo da re{imo sa Klini~kim centrom, sa dobavqa~ima lekova
i medicinske opreme za Crnu Goru.

Reforma sistema odbrane podrazumeva i reformu mate-
rijalno-finasijskog poslovawa. U ~emu se ona ogleda i {ta
je do sada u~iweno na tom planu? 
Osnovni zadatak Uprave za finansije i buxet jeste upra-

vqawe sistemom finansirawa u Ministarstvu odbrane. Raniji
pristup, po kome je Uprava bila samo izvr{ilac i tuma~ propi-
sa, nije prihvatqiv i smatram da je to jedan od uzroka problema
u kojima smo se na{li. Da ne bismo ponovo dospeli u takvu situ-
aciju morali smo da mewamo na{ sistem i da se prilagodimo bu-
xetskom sistemu po-
slovawa u Republici
Srbiji i Trezoru
Ministarstva fi-
nansija. Na tom po-
slu intenzivno radi-
mo od avgusta pro-
{le godine. Slede}i
korak jeste da po du-
bini re{imo materijalno-finansijsko poslovawe organa ~etvr-
tog stepena, da ih pove`emo sa MFO tre}eg stepena, a wih sa
nosiocima planirawa. Tek tada }emo imati potpuni uvid i kon-
trolu nad materijalnim i finansijskim sredstvima u Ministar-
stvu odbrane, pa se ne mo`e vi{e desiti duplirawe posla i in-
formacija.

Dakle, stalno mora da se radi na inovirawu sistema da
bi on boqe funkcionisao. To, naravno, zahteva i revitalizaci-
ju kadrovske strukture Uprave i finansijske slu`be MO i VSCG,
edukaciju qudi i razvoj modernijih softvera za materijalno
-finansijsko poslovawe, {to je zadatak na du`i rok. 

Po novoj organizaciji Uprave, koju sada usagla{avamo sa
Upravom za organizaciju, uve{}emo i internu reviziju kako bi
sistem najracionalnije funkcionisao u novim uslovima. To je
potpuno u skladu sa savremenom organizacijom finansijskog si-
stema, ali i sa standardima Natoa. 

Da li je to {to je sada Uprava direktno “vezana” za mini-
stra odbrane povoqnija pozicija u odnosu na raniju, kada
ste bili u Sektoru za politiku odbrane?
Smatram da je mesto Uprave za finansije i buxet uz nared-

bodavca, kao {to je to i u dr`avnoj upravi, pred-
uze}ima, privrednom dru{tvu ili multinacional-
noj kompaniji, gde su finansije uz donosioca od-
luke. Prethodno re{ewe nije bilo racionalno, a
to se i u praksi pokazalo. Svako dono{ewe odlu-
ke u sistemu odbrane podrazumeva i finansijsku
odluku, pa je stoga mnogo efikasnije da Uprava za
finansije i buxet bude, kako se to ka`e, nepo-
sredno na vezi sa ministrom odbrane.

Naj~e{}e pomiwani problem u vezi sa siste-
mom odbrane, ve} vi{e godina, jeste nedostatak finansijskih
sredstava, ne samo za poboq{awe `ivotnog standarda pripad-
nika VSCG, modernizaciju naoru`awa i vojne opreme i reform-
ske procese ve} i za obezbe|ewe elementarnih potreba za `i-
vot i rad.

Kako ste obezbedili da sistem odbrane pro{le godine
funkcioni{e u tako slo`enim uslovima?
Imali smo velikih pote{ko}a, i uspeli smo da finansira-

mo samo neophodne potrebe sistema, s tim {to su glavni pro-
blemi preneti i u 2006. godinu. To je, u prvom redu, dug koje se
prakti~no samo preliva iz godine u godinu.

Obaveze prenete  iz 2005. godine iznose oko 4,1 milijar-
du dinara, i one su prakti~no na istom nivou kao i 2004. godi-
ni, kada su iznosile 4,07 milijardi dinara.  Me|utim, treba
naglasiti da smo dug,  u stvari, uspeli da smawimo za 1,5 mili-
jardi, odnosno za 18 odsto, jer je u 2005. godini uveden porez
na dodatu vrednost.

U toku ove godine razre{i}emo sva dugova-
wa prema dobavqa~ima i oni }e, kao {to je
to bilo  osamdesetih godina, ponovo svojski
da se bore za ulazak u naju`i krug na{ih sa-
radnika.

U~e{}e u zajedni~kom finansirawu odbrane
u 2005. godini realizovano je u Srbiji sa
99,99 odsto, a u Crnoj Gori ~ak sa 107 od-
sto, {to je veoma dobro u odnosu na prethod-
ne godine, kada je buxet bio ostvarivan u
proseku tek sa 80–90 odsto. 
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INTERVJU

Uz otpis duga po osnovu oba-
veza za PDV prema dr`avi i sma-
wewe duga za komunalne usluge i
energente, udeo Crne Gore u voj-
nom buxetu je finanasiran sa 107
odsto, {to je  plod vrlo dobre sa-
radwe i velikih napora  Mini-
starstva finansija te republike.

U 2006. godini, kako sada
stvari stoje, sistem odbrane
ima}e na raspolagawu 48,4
milijarde dinara iz buxeta
Republike Srbije i 42,5 mi-
liona evra iz buxeta Repu-
blike Crne Gore. Da li su ta
sredstva dovoqna za finan-
sirawe odbrane zemqe? Za
{ta }e biti para, a {ta jed-
nostavno ne}e biti obuhva-
}eno buxetskim planom?
Ako povu~emo paralelu iz-

me|u buxeta iz 2005. i 2006. go-
dine mo`e se zakqu~iti da se iz-
dvajawa za potrebe sistema od-
brane u 2006. godini pribli`a-
vaju realnim mogu}nostima ze-
mqe. Podsetio bih da smo prihva-
tili aran`man sa MMF-om, i po
tom dogovori buxetski rashodi za
odbranu u 2006. godini treba da
budu 2,55 odsto bruto doma}eg
proizvoda (BDP) dok su 2005. bi-
li 2,74 odsto. 

Rashodi su nominalno sma-
weni, me|utim, sredstva kojima
raspola`emo realno su
ve}a za 0,19 odsto.
Imaju}i u vidu da je pro-
{le godine znatno sma-
wen broj zaposlenih,
zatim da }e zbog ukida-
wa jednog broja garnizo-
na i jedinica op{ti tro-
{kovi i izdvajawa za
komunalne usluge biti
mawi, mo`emo da zakqu-
~imo da }emo za funkci-
onisawe sistema od-
brane imati vi{e novca
nego prethodne godine.

Za teku}i rashod planirano je 10,7 milijardi dinara, za
plate i naknade 20,46 milijardi, za vojne penzije 12,4 milijarde
dinara.   Materijalni rashodi su nominalno zadr`ani na nivou
iz 2005. godine, ali je wihova struktura bitno izmewena. Plani-
rana sredstva za opremawe i modernizaciju pove}ana su  sa 892
miliona u pro{loj godini na 2,44 milijarde u 2006. godini.

Situacija je mnogo boqa i u Crnoj Gori. Tako je izdvajawe
za energente sa pro{logodi{wih 655.000 evra pove}ano na 2,1
milion evra u 2006. godini.  Sredstva za opremawe pove}ana su

1. februar 2006.

sa 100.000 na 300.000 evra, a pove}ana su i
sredstva za odr`awe objekata u Crnoj Gori na
oko 500.000, dok su u 2005. godini iznosila sa-
mo 200.000 evra. Znatno su ve}a  i izdvajawa za
gra|evinsko obezbe|ewe u Srbiji. U 2005. godi-
ni za tu namenu planirana su 534 miliona, a sa-
da iznose 1,23 milijarde.
Ta sredstva uglavnom su namewena za teku}e in-
vesticiono odr`avawe gra|evinskih objekata.
Da li su planirana sredstva i za stambenu iz-
gradwu?

Deo sredstava namewen za stambeno obez-
be|ewe planiran je i za stambenu izgradwu ka-

ko bi se koliko-toliko ubla`ila vrlo te{ka situacija. Zna~aj-
niji rezultati u re{avawu tog problema mogu}i su samo ukoliko
se ostvare ve}i prihodi od prodaje nepokretnosti koje nisu neo-
phodne Vojsci, od prodaje vi{kova naoru`awa i opreme i  do-
nacija.

Koliko sredstava je planirano iz tih izvora?
Ne mo`emo precizno da planiramo sredstva iz tih izvora,

ali  mi bismo `eleli da to bude barem u visini duga koji nas
optere}uje iz prethodne godine. Ovih dana intenzivno kontakti-

Ukupna potra`ivawe Ministarstva odbrane
su oko 2,7 milijardi dinara, a samo Fond za
zdravstveno osigurawe duguje milijardu di-
nara za usluge pru`ene civilnim osigurani-
cima u Vojnomedicinskoj akademiji. Odr`a-
vamo kontakte sa Ministarstvom finansija i
Fondom, tako da o~ekujemo da se na neki na-
~in ta dugovawa razre{e. Nama bi, naravno,
najvi{e odgovaralo da se te obaveze plate u
razumnom roku, ali to je te{ko ostvarivo. 
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ramo sa Ministarstvom finansija, Ministarstvom privrede i
Direkcijom za imovinu kako bismo ubrzali proceduru prodaje
vojne imovine i {to pre do{li do tih prihoda.

O~ekivane blagodeti reformskih procesa i poboq{awe
`ivotnog standarda pripadnici VSCG jo{ nisu osetili.
Pro{logodi{we pove}awe, odnosno uskla|ivawe plata voj-
nici po ugovoru, podoficiri i civilna lica nisu maltene
ni osetili. Da li }e opredeqewa o neophodnosti poboq-
{awa standarda pripadnika Vojske i daqe ostati samo mr-
tvo slovo na papiru?
Plate i naknade mo`emo u potpunosti da finansiramo

prema projektovanom brojnom stawu, naravno, sa korekcijom
iz oktobra meseca, koja je u proseku iznosila 14,5 odsto. Naj-
mawe {to o~ekujemo jeste da u toku ove godine plate budu us-
kla|ene prema inflaciji i da se, mo`da, blago pove}aju. Znat-
nije pove}awe plata mo`e se o~ekivati tek u 2007. godini. 

Vojne penzije tako|e mo`emo redovno da ispla}ujemo, ali
ne i razlike koje su nastale usvajawem Uredbe avgusta 2004.
godine, jer za isplatu tih iznosa nemamo odobrena sredstva u
buxetu.

Zna~i li to da se
penzije od avgusta
2004. godine ne
ispla}uju u skladu
sa Uredbom?
Prema Uredbi

penzije se ispla}uju
profesionalnim pripadnicima Vojske koji su penzionisani po-
sle tog roka. Onima koji su penzionisani pre dono{ewa Ured-
be trebalo bi u penzioni osnov obra~unati i isplatiti dodat-
nih  340 bodova, plus 8 ili 16 odsto u zavisnosti od du`nosti
koju su obavqali pre penzionisawa. Uredba je trenutno na oce-
ni zakonitosti. Po mi{qewu Ministarstva finansija,  ona je
sporna i wenim sprovo|ewem prekr{ile bi se zakonske od-
redbe, a to bi zahtevalo i neplanirano zahvatawe
iz buxeta, jer sredstva za tu namenu nisu odobre-
na.

Mi{qewe Uprave jeste da za pove}awe pen-
zijskog osnova od 340 bodova ima dovoqno buxet-
skih sredstava. Za dodatnih 8 ili 16 odsto, koji su
sporni, nemamo odobrena finansijska sredstva i
smatramo da bi Uredbu trebalo staviti van snage
u tom delu naknada za komandne du`nosti. 

Za{to se kasni sa isplatama vojnih penzija u Crnoj Gori?
Penzije su u Crnoj Gori ispla}ene zakqu~no sa oktobrom

2005, uz pomo} sredstava iz Fonda za reformu sistema od-
brane. Ula`emo napore da se penzije za novembar i u Crnoj
Gori isplate zajedno sa penzijama u Srbiji, a decembarsku pen-
ziju isplati}e Republika Crna Gora iz sredstava koja se obez-
bede iz doprinosa od januarske plate pripadnika VSCG. Za da-
qe finansirawe penzija u Crnoj Gori predvi|ena su sredstva
u buxetu Crne Gore, i od januara }e i}i redovna isplata.

Zbog razlike izme|u stvarnog i obra~unskog kursa evra pri-
padnici VSCG i vojni penzioneri sa teritorije Republike
Crne Gore iz meseca u mesec dobijali su mawa primawa.
Ima li na~ina da se ta nepravda otkloni? 
Preduzeli smo mere da se ve} od naredne isplate ta ne-

pravda otkloni. Januarske plate i penzije pripadnika ispla-
}iva}e se po kursu od 86 dinara za evro, i ubudu}e }e se kurs
redovno korigovati kako bi pripadnici VSCG i vojni penzio-
neri u Crnoj Gori uvek dobijali isti iznos primawa. Do sada
nije bilo tako, pa su plate prakti~no svakog narednog meseca
bile mawe za pet do osam evra, a penzije za ~etiri do pet evra.

Na ionako nizak `ivotni standard pripadnika Vojske ne-
gativno uti~e i neredovna isplata naknada za slu`bena
putovawa, dnevnica, putnih i drugih tro{kova.
Isplata takozvanih li~nih rashoda kasni od dva do tri

meseca i svakako da negativno uti~e na standard pripadnika
Vojske. Zbog moralno-psiholo{kog efekta isplata tih naknada
spada u vrh prioriteta i zavisi samo od priliva finansijskih
sredstava za tu namenu. Nastojimo da taj problem re{imo u
potpunosti u narednih nekoliko meseci.

Pro{le i pretpro{le godine podneto je vi{e od 30.000
zahteva za isplatu razlike plate u skladu sa Zakonom o
Vojsci. Pokrenute su i brojne tu`be za ostvarivawe tog
prava. Da li je mogu}e re{iti taj problem?
Mogu}e ga je re{iti ukoliko bi se koli~ina odobrenih bu-

xetskih sredstava za plate uskladila sa tom zakonskom odred-
bom, a prema jo{  va`e}em Zakonu prose~an iznos plate za
profesionalne pripadnike Vojske trebalo bi da bude u visini
tri prose~ne neto zarade u privredi republike. S obzirom da
ne postoje dovoqna sredstva za isplatu tih plata, nismo u mo-

gu}nosti to da ispo{tujemo, a do{li bi i u su-
kob sa Zakonom o buxetu Republike Srbije i Za-
konom o buxetskom sistemu.
Veoma slo`en zadatak na kom su anga`ovani
stru~waci Uprave jeste definisawe budu}eg sta-
tusa vojnodohodovnih ustanova i re{avawe pro-
blema vi{ka zaposlenih u tom segmentu sistema
odbrane.

Proces transformacije vojnodohodovnih ustanova prak-
ti~no je zapo~eo. Formirali smo stru~ne timove za taj kom-
pleksan zadatak, uradili elaborat i pokrenuli inicijativu za
dono{ewe odluke Vlade Srbije. Intezivno sara|ujemo sa Mi-
nistarstvom finansija, Ministarstvom za privredu i privati-
zaciju, Ministarstvom za rad i zapo{qavawe i Direkcijom za
imovinu Srbije. 

U sistemu odbrane
imamo ukupno 13
vo jnodohodovnih
ustanova i ~etiri
remontna zavoda.
Od toga se tri usta-
nove i jedan remont-
ni zavod  na terito-
riji Crne Gore pri-

vatizuju po programu za privatizaciju te republike. U tom seg-
mentu ukupno je zaposleno 5.500 qudi, od toga je 1.825 vi{ak i
za wih }e se obezbediti otpremnine. 

Imovina kojom raspola`u vojnodohodovne ustanove pro-
cewena je na oko 24,5 milijardi dinara, a zalihe su 1,8 mili-
jardi. Po{to je re~ o zna~ajnoj imovini i dobrim proizvodnim
kapacitetima, smatramo da sa boqom organizacijom, boqim
menaxmentom i ve}om kontrolom ti potencijali  mogu znatno da
doprinesu sistemu odbrane i da nam umawe sve rashode koje
bismo imali za proizvodwu i nabavku naoru`awa i vojne opre-
me. Te ustanove bi i daqe trebalo da budu povezane sa siste-
mom odbrane, a jedan od predloga je da se transformi{u u jav-
na preduze}a zna~ajna za sistem odbrane. 

Me|utim, prema predlogu Agencije za privatizaciju i Di-
rekcije za imovinu,  sva javna preduze}a do kraja godine tre-
balo bi da pre|u ili u dru{tva sa ograni~enom odgovorno{}u
ili u akcionarska dru{tva. Gledaju}i te preporuke i tendenci-
je mo`da je najboqe re{ewe da se odmah prevedu u akcionar-
ska dru{tva. Imamo intenzivne kontakte sa ostalim subjektima
u tom procesu i u toku narednih dana bi}e definisan kona~an
predlog odluke, koji }e se dostaviti Vladi Srbije. 

Najmawe {to mo`emo da o~ekujemo jeste da u
toku ove godine plate bude uskla|ena sa in-
flacijom i da se, mo`da, blago pove}aju.
Znatnije pove}awe plata mo`e se o~ekivati
tek u 2007. godini.

Vojne penzije mo`emo redovno da ispla}uje-
mo, ali ne i razlike koje su nastale sa dono-
{ewem Uredbe, avgusta 2004. godine, jer za
isplatu tih iznosa nemamo odobrena sred-
stva u buxetu. 



Kolika su potra`ivawa vojno-
dohodovnih ustanova?
Ukupno potra`ivawe vojnodo-

hodovnih ustanova prema Mini-
starstvu odbrane i drugim subjekti-
ma iznosi 1,26 milijardi dinara, a
obaveze prema dobavqa~ima, ban-
kama i za poreze iznose oko 1,8 mi-
lijardi. Razlika od 600 miliona je
gubitak koji mora da se razre{i na
neki na~in. Trenutni polo`aj tih
preduze}a je stvarno neodr`iv, jer ne postoji zakonska regu-
lativa za wihovo ostajawe u sistemu odbrane, ali ni regula-
tiva koja bi omogu}ila wihovo samostalno poslovawe na tr-
`i{tu. Ministarstvo odbrane ne mo`e da im uposli sve ras-
polo`ive kapacitete, tako da moraju da ih ustupe ili da ih
anga`uju za potrebe drugih subjekata. Me|utim, to ne mogu da
urade zato {to ne mogu da u~estvuju na tenderima. Najkra}e
re~eno, wihov status je veoma te`ak i mora se {to pre na}i
odgovaraju}e re{ewe.

Predajom imovine dohodovnih ustanova Direkciji za
imovinu Republike Srbije, ta institucija automatski preuzi-
ma na sebe obavezu wihove registracije, restrukturisawa,
sistematizacije. Zavodi i vojnodohodovne institucije se
istovremeno organizaciono, tehni~ki i kadrovski pripre-
maju za sistematizaciju, jer bez sistematizacije ne mogu da

se obezbede otpremnine, novi me-
naxment i organizacija za budu}e
poslovawe.

Preduzeli smo dosta ak-
tivnosti i o~ekujemo da se taj pro-
ces znatno ubrza, jer Direkcija za
imovinu nije imala tako pripre-
mqen teren za ostala preduze}a
koja treba da se privatizuju. 
Kako }e se obezbediti otpremni-
ne za 1.825 prekobrojnih?

To }emo re{iti sa Vladom Srbije, Ministarstvom fi-
nansija i Ministarstvom za rad i zapo{qavawe. Kada se voj-
nodohodovne ustanove registruju kao preduze}a, ulaze u pro-
gram restrukturisawa, obezbe|ewa otpremnina, otpisa dugo-
va, prodaje dela imovine i dokapitalizaciju.

Nezaobilazno pitawe za sam kraj intervjua jeste: da li
se kona~no stalo na kraj aferama u materijalno-finan-
sijskom sektoru Ministarstva odbrane, koje su  u mnogo-
me naru{avale ugled Vojske u javnosti? 
Iskreno se nadam da jesmo. Mogla bi mo`da neka od ra-

nije da ispliva, a mislim da nova ne mo`e da se stvori.

Slavoqub M. MARKOVI]
Snimio Goran STANKOVI]
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Januarske plate i penzije u Crnoj Gori is-
pla}iva}e se po kursu od 86 dinara za evro
i ubudu}e }e se kurs redovno korigovati ka-
ko bi pripadnici VSCG i vojni penzioneri u
toj republici uvek dobijali isti iznos. Do
sada nije bilo tako, pa su plate prakti~no
svakog narednog meseca bile mawe za pet do
osam evra, a penzije za ~etiri do pet evra.


